
Rorup menighedsråd 
                  

Den 15. september 2024 
 
 
Referat af møde i menighedsrådet den 11. september 2024 
 
Deltagere: Karen Vinther Ringsmose, Agnete Vibholt, Øjvind Clement, Leif Høgsvig, Hanne 
Christensen, Stine Byager, Tonny Irsbøl (medarbejderrepræsentant) 
 
Fraværende: Kristine Gårdhus, Anne Mette Jürgensen 
 
1. Godkendelse af dagsorden 
Dagsordenen blev godkendt. 
 
2. Underskrift af referat af mødet den 14. august 2024. 
Referatet blev underskrevet.  

3. Punkter til behandling  
a.  Menighedsrådet godkendte tilbud fra murer Kim Gregersen på reparation af rygning på 

våbenhus og af solbænke samt enkelte reparationer i våbenhus og i kirken. De sidstnævnte 
ønskes gennemført hurtigst muligt. 
Graveren taler med Henrik Gohn om tilbud på reparation af østgavl på kirken. Dette arbejde 
gennemføres først i 2025. 
Kirkeværge følger op over for provstiets bygningssagkyndige på sag om borebiller i 
prædikestol. 
Graver aftaler med JR Park en mulig udvidelse af bredden på græsgange i det nyanlagte 
område med urnegravsteder. Øvrige opgaver på kirkegården, som tidligere er besluttet 
gennemført, løses inden for kort tid, herunder plantning af hæk i skel langs med den nye 
redskabsbygning. Formanden orienterer naboen herom. 
Menighedsrådet tilkendegav, at pyntning af kirken forud for bryllupper udføres af pårørende 
og sker efter aftale med graveren. 

 

4. Punkter til orientering og drøftelse 

a. Menighedsrådet gjorde status i forhold til forberedelse af valgforsamlingen den 17. 
september. Som optakt til denne blev fremhævet, at rådet i indeværende periode har 
bestræbt sig på at have bredde i arrangementerne, så de rettede sig mod forskellige 
målgrupper. Nye idéer var altid velkomne. Mange fysiske ændringer er gennemført de 
sidste fire år, herunder nye graverfaciliteter. Et godt samarbejde i rådet og med de ansatte 
blev også fremhævet. Ligeledes samarbejdet med nabosognene. 

b. Referat fra mødet den 4. september mellem kordegn og de fire menighedsrådsformænd var 
udsendt til rådet. Annoncering af Nyt i Lejre hver anden uge vil fortsætte. Der var fra alle 
sider stor tilfredshed med samarbejdet med den fælles kordegn. 

c. Menighedsrådet har fået stillet forslag om at lave salmesang for 1-3 årige. Præsten (KRV) 
har allerede gjort sig tanker i den retning og vil vende tilbage herom. 

  

5. Øvrige punkter til orientering 

 a.    Menighedsrådet udtrykte endnu engang stor utilfredshed med, at processen vedrørende 
skimmel i præsteboligen forløber alt for langsomt. Sagen tages straks op over for provsten. 
Præsten (KRV) havde to forslag til ad hoc udstillinger af kunst i Sognehuset. Begge blev vel 
modtaget, og hun følger op. 



Problemer med fugt i kælderen i præsteboligen følges op af kontaktperson. Der kan blive 
tale om opsætning af el-radiator og indkøb af tørretumbler. 
De korte møder ”Morgenstund har guld i mund” fungerer meget godt. 

b.    Kontaktperson har overdraget opgaven med vikardækning for medarbejderne til kordegn, 
men løser fortsat opgaven ved kordegnens ferie. 

c.     Graver afventer pris for sikring af sten i lapidarium.  

d.    Leif Høgsvig taler med kordegn om omtale af 100 års dagen for Rorup kirkes selvstændighed. 
 

6.  Eventuelt 
Næste møde afholdes den 9. oktober kl.17.00.  

 

Ref.  Agnete Vibholt 


